
Protokół nr 14/2017 

posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej 

w dniu 26 października 2017 r., w godz. 8
00

 – 9
20

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak otworzył posiedzenie Komisji 

oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Zapoznanie z porządkiem obrad. 

 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XLI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

4. Wolne wnioski i zapytania.  

 

5. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  

Członkowie Komisji Rewizyjnej zapoznali się z proponowanym porządkiem obrad. 

 

 

Ad.2 

Członkowie Komisji Rewizyjnej głosami  za – 2 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos przyjęli protokół nr 12/2017 z dnia 27 września 2017 roku i jednogłośnie przyjęli 

protokół nr 13/2017 z dnia 11 października 2017 roku. 

 

 

Ad.3 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała  projekty uchwał Rady Powiatu w Białogardzie na XLI 

Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

 

a) Programu ochrony środowiska dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 - 2020 z 

perspektywą do roku 2024, co przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie Programu ochrony środowiska dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 - 2020 z 

perspektywą do roku 2024. Poinformował, że w/w dokument opracowała firma GreenKey, 

która została wyłoniona w drodze przetargu.  

Radny – Jerzy Bartman zauważył, że w w/w dokumencie jest błąd – na stronie 16 błędnie 

podano nazwę gminy – Świecie nad Osą. 
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda podziękował radnemu za tę informację i oświadczył, 

że oczywisty błąd zostanie poprawiony.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy w/w dokument został przesłany do gmin wchodzących w 

skład naszego powiatu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poprosił o zaproszenie na posiedzenie komisji 

pracownika Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska, który zajmuje się tym tematem.  

Inspektor ds. ochrony środowiska – Katarzyna Dąbrowska poinformowała, że  gminy nie 

otrzymały tego dokumentu, ponieważ nie ma takiego obowiązku. Dokument ten był podany 

do publicznej wiadomości poprzez wywieszenie na tablicy ogłoszeń starostwa. Dodała, że 

procedura dotycząca procedowania tego dokumentu jest ściśle określona w przepisach prawa. 

Radny – Andrzej Siwek stwierdził, że w tej sytuacji samorządy gminne wchodzące w skład 

powiatu nie mają wiedzy, że w ogóle taki dokument istnieje.  

Inspektor ds. ochrony środowiska – Katarzyna Dąbrowska dodała, że program był 

opiniowany przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska i Powiatową Stacją Sanitarno – 

Epidemiologiczną.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto  zapytał czy gminy konsultują swoje programy z 

powiatem. 

Inspektor ds. ochrony środowiska – Katarzyna Dąbrowska poinformowała, że powiat 

opiniuje gminne programy ochrony środowiska. Program powiatowy opiniuje Marszałek 

Województwa. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto  zapytał kiedy gminy będą uchwalały swoje 

programy. 

Inspektor ds. ochrony środowiska – Katarzyna Dąbrowska poinformowała, że to zależy 

kiedy ostatnio dana gmina uchwaliła taki plan. Przypomniała, że gmina ma obowiązek 

uchwalenia takiego planu raz na cztery lata.  

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie Programu ochrony 

środowiska dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 - 2020 z perspektywą do roku 2024. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie Programu ochrony 

środowiska dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 - 2020 z perspektywą do roku 2024. 

 

Komisja Rewizyjna głosami za – 2 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 głos 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie Programu ochrony 

środowiska dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 - 2020 z perspektywą do roku 

2024, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 

b) przystąpienia Powiatu Białogardzkiego do Białogardzkiego Klastra Energii, co 

przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Białogardzkiego do Białogardzkiego 

Klastra Energii. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował m.in. że klaster to porozumienie 

cywilnoprawne, które ma na celu zbudowanie samorządności energetycznej na poziomie 

powiatu i gminy. Koordynator klastra - Zakład Energetyki Cieplnej w Białogardzie poprzez 
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swoją sieć poszukuje odbiorców energii elektrycznej, ciepła, klimatyzacji i Internetu. 

Uczestnictwo w klastrze nie wiąże się z opłatami. Koszt bieżącej działalności klastra ponosi 

koordynator Zakład Energetyki Cieplnej sp. z o.o. w Białogardzie. Dodał, że szczegółowe 

informacje w tej sprawie przekaże koordynator klastra, który będzie obecny na posiedzeniu 

Sesji Rady Powiatu w Białogardzie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak oświadczył, że jego zdaniem należy 

był ostrożnym przy podejmowaniu decyzji w tej sprawie. Z dokumentów wynika, że 

przedstawiciele poszczególnych członków Klastra mogą zdecydować o stworzeniu budżetu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że powiat w ramach projektów 

przeprowadził modernizację systemów grzewczych w swoich jednostkach i przez kolejne lata 

musi utrzymać trwałość projektu. Obecnie nie ma więc pilnych potrzeb związanych z 

dostarczeniem energii cieplnej.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto  oświadczył, że jeśli będzie taka wola Rady 

Powiatu można w porozumieniu zawrzeć szczegółowe zapisy dotyczące kwestii finansowych.  

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie przystąpienia 

Powiatu Białogardzkiego do Białogardzkiego Klastra Energii. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie przystąpienia Powiatu 

Białogardzkiego do Białogardzkiego Klastra Energii. 

 

Komisja Rewizyjna głosami za – 0 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 3 głosy 

nie zajęła stanowiska odnośnie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia 

Powiatu Białogardzkiego do Białogardzkiego Klastra Energii, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

 

c)   ustalenia na 2018 roku wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, 

jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia 

pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w 

trakcie usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego usunięcia, co przedstawia 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie ustalenia na 2018 roku wysokości stawek opłat za usunięcie 

pojazdu z drogi, jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od 

usunięcia pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie 

usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego usunięcia. 

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie ustalenia na 2018 

roku wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem 

dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego 

usunięcia. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie ustalenia na 2018 roku 

wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem 

dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego 

usunięcia. 

 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie ustalenia na 2018 roku wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu 

z drogi, jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia 

pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie 

usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego usunięcia, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

d)   określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu 

na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na 

realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

e) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017, co przedstawia załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował,  że na posiedzeniu sesji Rady Powiatu 

w Białogardzie zgłosi autopoprawkę do powyższego projektu uchwały oraz uchwały 
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zmieniającej wieloletnią prognozę finansową. Autopoprawka związana jest z przyznaniem 

przez Ministra Pracy nagród dla pracowników Powiatowego Urzędu Pracy Białogardzie.  

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę budżetową na 

rok 2017. 

 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

 

f) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2017 – 2025, co przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 – 2025.  

 

Członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 – 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią prognozę 

finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 – 2025. 

 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2017 – 2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.4 

Radny – Jerzy Bartman zadał pytania dotyczące sprawozdania Zarządu Powiatu w 

Białogardzie z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017 ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników egzaminu maturalnego w poszczególnych szkołach.  Zapytał czy 

są informacje ilu gimnazjalistów spoza naszego powiatu pojęło naukę w naszych szkołach 

powiatowych. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poprosił, aby na posiedzenie komisji przybyła pani 

naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji w celu udzielenia odpowiedzi na 

zadane pytanie. 

Naczelnik – Ewa Popławska odpowiadając na zapytanie radnego oświadczyła, że niestety nie 

posiada informacji na ten temat. W poprzednich latach dużą część uczniów w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Tychowie – w klasach mundurowych - stanowili uczniowie spoza 

naszego powiatu. Niestety z roku na rok następuje spadek uczniów w tej szkole m.in. dlatego, 

że przez ten czas wiele szkół publicznych, jak i niepublicznych uruchomiło takie kierunki. 

Ponadto jak w całym kraju odczuwalny jest niż demograficzny.    
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że z uwagi na rosnącą w ubiegłych 

latach liczbę uczniów spoza powiatu w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Tychowie 

wyremontowano internat zwiększając liczę miejsc. Niedawno w internacie było 142 uczniów, 

a obecnie jest ich 96.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak zapytał na którym miejscu w 

województwie klasuje się Powiat Białogardzki pod względem zdawalności egzaminu 

maturalnego. 

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że niestety nasz powiat jest jednym z tych, 

które mają najgorszy wynik. Zdaniem pani naczelnik problem zaczyna się już w szkołach 

podstawowych i program naprawczy powinien objąć nie tylko szkoły ponadgimnazjalne, ale 

również szkoły podstawowe.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto dodał, że nasze szkoły powiatowe są pod 

nadzorem pedagogicznym. Nadzór ten wykonuje Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna w 

Białogardzie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak oświadczył, że jest zaniepokojony 

tym, że subwencja oświatowa z roku na rok maleje, a koszty utrzymania placówek 

oświatowych rosną.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przyznał, że jest to pewne zagrożenie. Corocznie 

powiat musi dokładać ze swoich środków do tych placówek. Problem się pogłębi, ponieważ w 

2018 roku zapowiedziano podwyżki płac nauczycieli.  

Radny – Jerzy Bartman oświadczył, że jego zdaniem subwencja powinna iść na daną szkołę, 

a nie za uczniem. Kiedy dochodzi do sytuacji, że szkoły przyjmują wszystkich uczniów nie 

można oczekiwać, że wyniki maturalne będą na wysokim poziomie.  

Radny – Andrzej Siwek przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu komisji składał wniosek 

o zwołanie w najbliższym czasie posiedzenia komisji w sprawie Spółki Invest – Parki i 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie. Zdaniem radnego 

grunty przekazane do samorządu Miasta Białogard zostały już przez spółkę Invest – Park w 

części sprzedane. Oświadczył, że było to działanie niezgodnie z prawem, bo  postąpiono 

niezgodnie z umową dotyczącą przekazania tych gruntów. Należało by wystąpić o opinie 

prawną. Następnie przypomniał o przekazaniu dla stowarzyszenia, w 2008 roku aktem 

notarialnym w bezpłatne użytkowanie działek 23/1 i 23/2.  Stwierdził cyt.: (…) gdyby przyjąć 

najniższą stawkę jaka była podjęta uchwałą zarządu, że jest taka procedura, to myślę, że jest 

to kwota od 2,5 mln zł do 3 mln zł. za te lata. Są to określone pieniądze (…) dla mnie jest to 

temat warty, żeby nad tym usiąść (…)”  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poprosił radnego Andrzeja Siwka, 

aby sprecyzował swoje zapytanie do kancelarii prawnej.  

 

 

Ad.5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Andrzej Nowak poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

 
Protokołowała 

Anna Kaleja 

 

                Przewodniczący  

  Komisji Rewizyjnej 

 

Andrzej Nowak 


